
»نجلا« به کارگردانی خیرالله تقیانی پور و تهیه کنندگی 
سعید سعدی، سریالی است با داستانی عاشقانه و پرکشش 
پیرامون پیاده روی اربعین سال ۵۸ که این روز ها از شبکه 

سوم سیما در حال پخش است.
س��ریال نجلا روایت عش��ق »عبد« ب��ه »نجلا« حول 
محور پیاده روی اربعین س��ال ۵۸ است. عبد که تعمیرکار 
موتوس��یکلت اس��ت و برای تامین هزینه ه��ای زندگی از 
عراق کالای قاچاق وارد کش��ور می کرد، عاشق نجلا دختر 
شیخ ابراهیم می شود. نجلا پرستار بیمارستان است و عبد 
هر روز برای دیدن او به بیمارستان می رود. عبد به خاطر 
عشق به نجلا کار قاچاق را کنار می گذارد و تصمیم می گیرد 
به خواستگاری نجلا برود. نجلا به شرطی قبول می کند به 
خواستگاری عبد جواب مثبت دهد که او را در ایام اربعین 
به زیارت امام حسین)ع( ببرد اما در طول مسیر حوادث و 
اتفاقات خاصی می افتد. حسام منظور که پیش  از این نیز 
در سریال های »بانوی عمارت« و »برادر جان« نقش آفرینی 
کرده بود، نقش اصلی این سریال را با نام »عبد« بازی کرده 
و سارا رسول زاده نیز در نقش »نجلا« به ایفای نقش پرداخته 
است. ملیکا شریفی نیا، ثریا قاسمی، مصطفی ساسانی، سوگل 
طهماس��بی، جواد پورزند، علی غابشی، مرتضی شاه کرم، 
وحید نفر، بدرالسادات برنجانی، محسن پوشانی، محسن 
س��لیمانی، سجاد دیرمینا و ابراهیم گله دارزاده از بازیگران 

اصلی سریال نجلا هستند.
تح��رکات ارت��ش ع��راق در مرزها و مناط��ق جنوبی 
ای��ران، تحرکات نفوذی های حزب بع��ث در میان مردم و 
اقدامات تروریس��تی آنها از جمله انفجارها و ترورهایی که 
با هدف ناامن س��ازی شهرهای مرزی آبادان و خرمشهر در 
ماه  های قبل از آغاز رس��می جنگ اتفاق می افتاد، بخشی 
از اولین هایی است که در نجلا به آنها پرداخته شده است. 
اما یکی از نکات بحث برانگیز درباره سریال »نجلا« مربوط 
به لهج��ه و گویش عراقی و آبادانی ب��رای عوامل »نجلا« 
اس��ت. بازیگران تا حد قابل قبولی توانسته اند از پس ادای 
گویش ها بربیایند؛ هرچند که در بعضی قس��مت ها ضعف 
در ادای لهجه و گویش دیده می ش��ود که این موضوع در 
سریال های تلویزیونی امری طبیعی است. آنطور که رجانیوز 
گزارش داده، یکی از نکاتی که باید به آن توجه کرد این است 
که ش��خصیت »نجلا«، یک شخصیت عراقی و بزرگ شده 
عراق اس��ت ولی به اشتباه بعضی منتقدان تصور کردند او 
آبادانی است و لهجه نجلا را بخشی از ایرادات سریال عنوان 

کرده ان��د. همچنین دیالوگ های همزمان 
عربی و فارسی بازیگران تدبیر 

خوبی به نظر می رسد که 
براحتی  مخاطب��ان  هم 

در جریان قصه سریال 
قرار بگیرند و هم فضا 
را درک کنند. از سوی 
دیگر یک��ی از نکات 
سریال  این  برجسته 
پی��اده روی  بح��ث 

اس��ت.  اربعین  تاریخی 
تاکن��ون در هیچ یک 

از س��ریال های تلویزیون��ی به موضوع پی��اده روی اربعین 
پرداخته نشده بود اما در این سریال محور داستان زیارت 
امام حس��ین)ع( در ایام اربعین سال ۵۸ قرار گرفته است. 
از طرفی دیگر خانواده نجلا در داستان بخشی از معاودین 
محسوب می شوند که توسط صدام مورد ظلم واقع شده و 
از عراق اخراج شده اند؛ مساله اخراج ایرانی- عراقی ها از عراق 
توسط صدام بخشی از واقعیت های مغفول مانده است که 
برای نخستین بار در این سریال به تصویر کشیده شده است. 
عشق عبد به عنوان یک پسر ایرانی به نجلا به عنوان یک 
دختر عراقی نشان دهنده رابطه حسنه ۲ ملت ایران و عراق 
و فرهنگ های مشترک و روابط نزدیک آنهاست، بویژه که 
در سال های گذشته تلاش های بسیاری از سوی ضدانقلاب 
برای ایجاد اختلاف میان این ۲ ملت صورت گرفته است. 
با توجه به اینکه خیرالله تقیانی پور برای نخس��تین بار 

است یک سریال تلویزیونی را کارگردانی 
کرده ولی با این حال به نظر می رس��د 
س��ریال نجلا از لحاظ فنی، در سطح 
بالاتری نس��بت به دیگر س��ریال های 
تولیدی صداوسیماس��ت. با همه  این 
اوصاف س��ریال نجلا روی یک س��وژه 
ناب دس��ت گذاشته است و همچنین 
ب��ردن دوربین به ش��هرهای آبادان و 
اه��واز مورد توجه خیلی ها قرار گرفته، 
آن هم در ش��رایطی که کشور چندین 
ماه اس��ت درگیر ویروس کروناست و 
عوام��ل تولید س��ریال »نجلا« به رغم 
همه س��ختی های موجود، بخش��ی از 
تصویربرداری را در اس��تان خوزستان 
جل��وی دوربین بردند تا از کیفیت کار 

کاسته نشود. خیرالله تقیانی پور، کارگردان سریال »نجلا« 
که نخس��تین تجربه کارگردانی خود را در تلویزیون پشت 
س��ر گذاشته، از کارنامه پرباری در تئاتر برخوردار است. او 
تاکنون کارگردانی نمایش های بسیاری از جمله »صورت و 
سیرت«،  »فریاد خاموش خاطره«،  »شب عروسی«،  »آخرین 
پست شب یلدا«، »فردا روز دیگریست «، »۵+1 «، »روزی، 
محله ای، روزگاری«،  »مخمصه«، »روزی، گذری، روزگاری«، 
»قصه یک تابلوی زرد«، »عصاره اجدادی«، »سایت بوی«، 
»پری«،   »س��ایه س��کوت«،  »خ��اک«، »خبرنگار«، »یک 
روایت تازه از اونور قاب خواب نماها « و »هفت کوپه از یک 
قطار« را بر عهده داشته که نویسندگی بخش عمده ای از 
این آثار را هم عهده دار بوده اس��ت. این هنرمند همچنین 
در نمایش های   »صبور«، »خانم سرگرد باربارا«، »حورا«، 
»روی ریل جنگ«، »س��ایت بوی« و »پری« به عنوان 
بازیگر به ایفای نقش پرداخته است. البته تقیانی پور 
سال 93 فیلم سینمایی دفاع  مقدسی »تونل« را به 
تولید رساند، هرچند این فیلم سینمایی آنچنان 
که باید به دیده شدن او در سینما کمک نکرد 
اما توانست تجربه و پشتوانه خوبی برای این 
کارگردان جوان محسوب شود که با اعتماد به 
نفس بیشتری سراغ سریال »نجلا« به عنوان 
نخستین تجربه کارگردانی خود در تلویزیون 
برود. در مجموع تولید س��ریال »نجلا« با 
توجه به شرایط کرونایی کشور موجب 
شد نخس��تین تجربه این هنرمند در 
تلویزیون با سختی ها و مشقت های 
فراوانی مواجه شود که تقیانی پور در 
گفت وگ��و با »وطن امروز« از این 

شرایط برای مان گفت.
***

  جن�اب تقیانی پور! ش�ما 
به عنوان چهره سرش�ناس 
و فع�ال تئات�ری و چن�د 
تجرب�ه س�ینمایی، برای 
نخستین بار تجربه حضور 
کارگردانی  در مس�ند 
س�ریال تلویزیون�ی را 
تجرب�ه کردی�د؛ 

قبول کارگردانی سریال »نجلا« برای شما ریسک بزرگی 
محسوب نمی شد؟

در وهله اول س��عی کردم برای نخس��تین تجربه ام در 
کارگردانی سریال تلویزیونی به یک انتخاب هوشمندانه و 
دقیق دس��ت پیدا کنم؛ انتخابی که جسارت و شجاعت را 
در کارگردان تقویت کند، زیرا هیچ گاه در ذهنم نبوده که 
به س��مت و سوی کارگردانی سریال های روتین آپارتمانی 
بروم و دوس��ت داشتم از همان تجربه نخست یک فضای 
س��خت و هیجان انگیز را تجربه کنم که سریال »نجلا« به 
لحاظ ساختار تاریخی خود از این ویژگی برخوردار است. 

از س��وی دیگر به جرأت می توان��م بگویم از آنجا که از 
محیط و فضایی کاملا تئاتری وارد این کار ش��دم، خیلی 
در جری��ان کار کارگردانی به م��ن کمک کرد، زیرا تجربه 
کارگردانی تئاتر باعث ش��د در »نجلا« به میزانس��ن های 

درستی دست پیدا کنم. 
  از آنجا که سریال »نجلا« در شرایط 
کرونای�ی به تولید رس�یده اس�ت، از 
سختی ها و مش�قات کار تولید در این 

شرایط برای مان بگویید.
واقعا ش��رایط سخت و نفسگیری را 
س��پری کردیم و تمام عوامل با تحمل 
گرمای ش��دید در همه حالت ماس��ک 
بر صورت داشتند و صرفا بازیگرانی که 
جل��وی دوربین می رفتند برای دقایقی 
ماسک را از صورت خود برمی داشتند. 
از سوی دیگر پیچیدگی بیماری کرونا 
نش��ان داد ناق��لان دارای علائم خاص 
و مش��ترکی نیس��تند و ش��اید فردی 
ناقل باش��د و تب هم نداشته باشد، به 
همین خاطر عوامل »نجلا« بیش��تر مواقع به  رغم رعایت 
پروتکل های بهداشتی و طب سنجی استرس زیادی داشتند 
اما مهم اینجاس��ت که خدا را شکر در طول تهیه و تولید 
س��ریال »نجلا« هیچ  کدام از عوامل مبتلا به کرونا نشدند 
که البته بخش عمده ای از این مساله به عنایت حضرت امام 

حسین)ع( به مجموعه بازمی گردد. 
  با این ش�رایط س�خت کرونایی چه ش�د که توانستید 
تصویربرداری را در شهرهای خرمشهر و آبادان انجام دهید؟

از ابتدا قرار ش��د بیش��تر مراحل تولید و تصویربرداری 
در ش��هرهای جنوبی کشور باش��د اما از آنجا که آن زمان 
این مناطق به لحاظ ش��رایط کرونای��ی در وضعیت قرمز 
بودند، عملا امکان سفر به این مناطق نبود و از سوی دیگر 
نمی خواس��تیم زمان را از دست بدهیم و دوست داشتیم 
تحت هر شرایطی کار را به محرم و صفر امسال برسانیم. 

خوش��بختانه در ادامه با بهبود شرایط مناطق جنوبی 
کشور به لحاظ ویروس کرونا بخشی از کار را توانستیم در 
مناطق جنوبی جلوی دوربین ببریم. در واقع ما دوربین  مان 
را ب��ه آب��ادان بردیم تا به نوعی به مردم خطه جنوب ادای 

احترام کنیم. 
  از آنجا که روابط عش�قی میان ش�خصیت های سریال 
»نجلا« بسیار درست از آب درآمده است، آیا می توان این 

سریال را در وهله نخست اثری عاشقانه دانست؟ 
اینکه س��ریال »نجلا« مضمونی عاشقانه  دارد که کاملا 
مشخص است اما در وهله بعد این سریال حس میهن پرستی 
را در ذهن ه��ا زنده می کند. هدف چیز دیگری اس��ت اما 
هدف ناخواسته تغییر می کند و همه به سمت عشق امام 

حسین)ع( می رود و با نگاه حضرت گره می خورد. 
  برخی نس�بت به نوع لهج�ه و گویش آبادانی بازیگران 

انتقاداتی داشتند، در این باره توضیح می دهید؟
در ابت��دا باید به این نکته اش��اره کنم که نزدیک به 
60 درصد بازیگران مان اصالت جنوبی دارند و اگر جایی 
دیالوگی گفته ش��ده که لهج��ه و گویش در آن بخوبی 
ادا نش��ده، اتفاقی طبیعی است که صرفا به »نجلا« هم 
بازنمی گ��ردد اما بدانید س��هوی ب��وده و قصد و غرضی 
در آن نبوده اس��ت. حت��ی برای بازیگ��ران غیرجنوبی 
هم مربی اس��تخدام کردیم ت��ا لهجه ها با کمترین ایراد 

ممکن ادا شود. 
 درب��اره برخی هجمه ها هم باید بگویم خوش��بختانه 
بسیاری از مردم جنوب کشور با این سریال ارتباط خوبی 
برقرار کرده اند و دلیل اینکه عده ای از همان قس��مت اول 

علیه سریال هجمه کردند را واقعا نمی دانم. 
  و سخن پایانی؟

 هی��چ اث��ر هن��ری ب��دون نق��ص نمی ش��ود، حتی 
شاهکارهای سینمای جهان هم نقایصی دارند اما درباره 
لهجه باید بگویم بسیاری از مردم آبادان بر لهجه و گویش 
عوام��ل »نج��لا« صحه گذاش��تند و در نهایت امیدوارم 
توانس��ته باشیم با این س��ریال لبخند رضایت را بر لب 

مردم جنوب بنشانیم.

سریال »بوم و بانو« جدیدترین ساخته سعید سلطانی به عنوان 
س��ریال ویژه ماه محرم روی آنتن شبکه ۲ سیما رفته است. 
این مجموعه از آن دس��ته س��ریال هایی است که همزمان با 
پخش از شبکه ۲، مراحل تصویربرداری را پشت سر می گذارد. 
تصویربرداری سریال »بوم و بانو« در شهرک سینمایی غزالی 
نیمه دوم س��ال 9۸ آغاز شد. سعید سلطانی که سریال های 
پرمخاطبی چون »پس از باران« و س��ه گانه »ستایش« را در 
کارنامه کاری خود دارد، امیدوار است با پشتوانه و تجربه بالای 
خود، موفقیت هایش را در سریال تاریخی و عاشقانه »بوم و بانو« 
تکرار کند که باید گفت تا اینجای کار این مجموعه آنچنان که 
باید مورد توجه قرار نگرفته است. این موضوع خیلی به کیفیت 
سریال به لحاظ فرم و محتوا باز نمی گردد و آن را باید از ۲ جنبه 
دیگر مورد بررسی قرار داد؛ جنبه نخست به پخش این سریال 
تاریخی از شبکه ۲ سیما بازمی گردد؛ شبکه ۲ سیما چند سال 
است در آمار ارائه شده از نظرسنجی ها جزو کم مخاطب ترین 
ش��بکه های سراسری محسوب می ش��ود و اگر از این شبکه 
قدیمی، برنامه هایی چون »محله گل و بلبل« و »کلاه قرمزی« 
را بگیریم، به واقع باید گفت این شبکه جز این ۲ برنامه و چند 
سریال طی سال های اخیر حرفی برای گفتن در جذب مخاطب 
نداشته است که به طور حتم تجزیه و تحلیل این موضوع یک 
آسیب شناسی مفصل را می طلبد که پرداختن به آن در این 
مقال نمی گنجد. به هر حال بنا به دلایلی که گفته شد، معمولا 
شبکه ۲ سیما به طور معمول جزو چند انتخاب اول مخاطبان 
نیست، مگر آنکه برنامه ای خاص یا سریالی مشخص را عده 
محدودی از مخاطبان دنبال کنند. باید گفت تولید و پخش 
سریالی پرهزینه و تاریخی در شبکه ای کم رمق یک ریسک 
بزرگ برای سازندگان سریال محسوب می شود که آنطور که 
تا به امروز از شواهد امر بر می آید، ریسک سازندگان سریال 

جواب نداده است. شاید سازندگان سریال »بوم و بانو« 
امیدوار بودند این مجموعه همانند سریال »پدر« 
موجب بالا آمدن شبکه دوم سیما در نظرسنجی ها 
شود. اما جنبه دومی که درباره پخش سریال »بوم 

و بانو« از شبکه دوم سیما باید به آن توجه داشت، 
کنداکتور این شبکه است؛ سریال »بوم و بانو« طبق 

روال اشتباه و قدیمی شبکه در حدفاصل ۲ بخش خبری 
مهم سیما پخش می شود و تلاقی این ساعت از شبکه با 

برنامه های پرمخاطب سایر شبکه ها، کار را برای دیده شدن 
»بوم و بانو« سخت تر می کند. می طلبد مدیران شبکه ۲ 

سیما در این باره تابوشکنی کنند و با یک برنامه ریزی 
مدون در س��اختار کنداکتور خود از شیب سقوط 
شبکه ۲ بکاهند. در مجموع باید گفت سریال »بوم 

و بان��و« به کارگردانی یکی از موفق ترین 
کارگردانان تلویزیون در جذب مخاطب 
و ب��ا هزینه ه��ای گزاف، یک س��ریال 
خوش ساخت تاریخی محسوب می شود 

که متاسفانه این مجموعه تاریخی قربانی بدسلیقگی مدیران 
برای پخش در یکی از کم مخاطب ترین شبکه های سراسری 
شده است. مسلما اگر این سریال با همین کیفیت در کنداکتور 
پخش سریال شبکه های یک و 3 روی آنتن می رفت، شاهد 

اتفاقات بهتری برای این سریال بودیم. 
اما درباره سریال »بوم و بانو« باید گفت سعید سلطانی که 
علاوه بر »ستایش«، تجربه ساخت سریال های تاریخی چون 
»پس از باران« و »خانه ای در تاریکی« را در کارنامه هنری اش 
دارد، باز هم سراغ بخشی از تاریخ ایران رفته و روایتگر قصه ای 
تاریخی در »بوم و بانو« شده است. سریال تاریخی »بوم و بانو« 
مقطع دوره پهل��وی را به نمایش می گذارد و کاری در حوزه 
تاریخ معاصر به شمار می آید. این مجموعه به نویسندگی شعله 
شریعتی و اعظم بهروز روایتگر داستانی عاشقانه و تاریخی است 
که آن را می توان تلاقی عشق و سیاست و دین دانست، آن هم 
در جامعه ای که قصد دارد از سنت به مدرنیسم طی طریق کرده 
و در این مسیر کشور با فراز و نشیب های بسیاری همراه می شود. 
قصه های سریال »بوم و بانو« غیرواقعی است و لوکیشن های 
این سریال، فقط منحصر به شهرک سینمایی غزالی نیست و 
بیش از 1۵0 لوکیشن داشته است. این مجموعه که روایتگر 
بخشی از تاریخ معاصر ایران است، در لوکیشن هایی فیلمبرداری 
شده که یادآور لوکیشن های برخی سریال های سال های اخیر 
رسانه ملی است. سریال »بوم و بانو« با داستانی ملتهب درباره 
کشف حجاب و ممنوعیت عزاداری حضرت اباعبدالله)ع( ساخته 
شده است. در این سریال مهدی احمدی، مسعود رایگان، بهنام 
تشکر، فریبا متخصص و ساغر قناعت نقش آفرینی می کنند. 
مسعود رایگان از هنرپیشه های باسابقه سینما و تلویزیون، در 
نقش تیمس��ار افشار، از نظامی های زمان پهلوی حضور دارد. 
بهنام تشکر نیز از دیگر هنرپیشه های سریال بوم و بانو است که 
در نقش سرهنگ سپنتا حضور دارد. ساغر قناعت نیز 
نقش اول سریال »بوم و بانو« است که او را با فیلم 
سینمایی مالاریا ساخته پرویز شهبازی و جشن 
دلتنگی به کارگردانی پوریا آذربایجانی دیده بودیم. 
ساغر قناعت در سریال »بوم و بانو« در نخستین 
حضور تلویزیونی خود تا به این قسمت که روی 
آنتن رفته اس��ت، بخوبی توانس��ته از پس 
نقش خود برآید. در خلاصه داس��تان 
سریال آمده است: در ایامی که عشق 
رهروان محرم به مسلخ برده می شود 
و شورش��ان به یغما می رود، عشقی 
بی آلایش س��ر بر می آورد که در دل 
توفان بلایای زمانه به ابتلا کش��یده 
می ش��ود و در س��ایه تزویر و فریب 
بدخواهان تا مرز نابودی می رود اما 
در واپسین لحظات، چون سیمرغی 

از میان خاکستر برمی خیزد.

»ایلدا«؛سوژهبیپیرنگ
حتما لازم است تلویزیون وارد حوزه های تاریخی شود و در 
رابطه با تاریخ بحث کند. حتما لازم اس��ت در رابطه با اقوام و 
گروه های مختلف کارهایی شود و برای این موضوع می تواند 
از ظرفیت سریال و فیلم های داستانی استفاده کند. طبعا هر 
اقدامی در این حوزه قابل تقدیر اس��ت، چرا که شکاف نسلی 
و فاصل��ه گرفتن از اتفاقات مهم تاریخی، طبعا به فراموش��ی 
منجر می شود. تلویزیون از طریق سریال سازی می تواند حافظه 
تاریخی مردم را بهبود بخشد. چه بسا بسیاری از اتفاقات است 
که در صورت یادآوری نشدن ممکن است مورد سوءاستفاده و 
تحریف نیز قرار بگیرد. به همین جهت وقتی کاری مانند »ایلدا« 
ساخته می شود، طبعا به همین دلایلی که گفته شد، باید از آن 
استقبال کرد اما گاهی ظرفیت های موجود در دل قصه های اقوام 
و همچنین پتانسیل های موجود در قصه های تاریخی آنچنان 
که باید مورد استفاده قرار نمی گیرد. یکی از مشکلات »ایلدا« 
نداشتن یک پیرنگ اصلی و سرراست است. قصه های پراکنده 
در یک توالی تاریخی اتفاق می افتد. در واقع پیرنگ اصلی از قوت 
لازم برای جا دادن قصه های فرعی در دل خود برخوردار نیست. 
مساله دیگری که متوجه »ایلدا« است، نداشتن کشش لازم در 
قصه های فرعی است. در کارهایی که برای اقوام ساخته می شود، 

لازم است برجستگی های قومی و طایفه ای و 
ظرفیت منطقه ای به نوعی یادآوری شود. ایلدا 
اگر نگوییم کاملا فارغ از این ظرفیت هاست ، 
می توان گفت تقریبا به این ظرفیت ها بی توجه 

بوده است. 
این سریال تلاش دارد نقش عشایر را در دفاع 
از مرزهای کشور در روزهای آغاز جنگ تحمیلی 
رژیم بعث علیه ایران به تصویر بکشد. واقعا این 

سوژه می توانس��ت جذاب تر از این ساخته شود و 
»ایلدا« را که امروز اثری متوسط و معمولی است 
به یک کار تاریخی ماندگار تبدیل کند اما این اتفاق 
نیفتاده است. در این بین البته برخی منتقدان نیز 

با بی انصافی با این اثر مواجهه می کنند و با نقدهای شان 
به سریال ها عملا ساخت هرگونه اثری پیرامون اقوام را منتفی 
می کنند. اینکه لهجه ها و گویش ها باید دقیقا همانی باشد که 
در واقعیت وجود دارد، خواس��ته ایده آلی است. امروز این ادعا 
درباره س��ریال های دیگری مانند »نجلا« نیز مطرح می شود؛ 

سریالی که با یک خط داستانی درست، آبادان سال ۵۸ را به 
تصویر کشیده و توان برقراری ارتباط با عموم مردم را دارد اما 
توسط برخی به خاطر رعایت نشدن لهجه آبادانی زیر تیغ نقد 
می رود. در این بین برخورد برخی چهره های سیاسی و مسؤولان 
هم سوال برانگیز است؛ افرادی که به جای تلطیف فضا و ایجاد 
امکان گفت وگوی بیشتر، به تحریک اقوام برای واکنش نسبت 
به سریال ها مشغولند که به نظر نمی رسد کار صحیحی باشد. 
در اثر همین فضا یکی از بزرگ ترین پروژه های تاریخ تلویزیون 
یعنی سریال »سرزمین کهن« با محدودیت مواجه شده و به 
 رغم همه هزینه هایی که برای آن شده در آرشیو خاک می خورد. 
به نظر می رسد در فضای کلان مدیریتی باید گفت وگو و تفاهم 

درباره آثار تاریخی و ملی شکل بگیرد تا نقدهای 
هیجانی که گاهی مورد سوءاستفاده دشمنان نیز 

قرار می گیرد، به دل جامعه راه نیابد.

فرهنگ و هنر
دوشنبه 28 مهر 1399

وطن امروز     شماره 3051

 پرونده »وطن امروز« درباره سریال های تاریخی
که این روزها در حال پخش است

عاشقانههای
جنـوب

 تقیانی پور، کارگردان »نجلا« در گفت و گو با »وطن امروز«
از شرایط تولید این سریال تاریخی در دوران کرونا گفت

»بوموبانو«؛متوسطوقربانیپخش

گروه فرهنگ و هنر: این روزها 3 سریال تاریخی از شبکه های مختلف 
تلویزیون روی آنتن رفته که هر کدام مخاطبان مختلفی را برای خود فراهم 
کرده اند اما می توان گفت سریال »نجلا« به عنوان پرمخاطب ترین این 

سریال ها از شبکه سوم سیما پخش می شود. 

کارگردان سریال »نجلا«: درباره برخی 
هجمه ه�ا باید بگویم خوش�بختانه 
بسیاری از مردم جنوب کشور با این 
سریال ارتباط خوبی برقرار کرده اند 
و دلیل اینکه عده ای از همان قسمت 
اول علیه س�ریال هجم�ه کردند را 

واقعا نمی دانم

  تقیانی پور: نزدیک به 60 درصد بازیگران مان اصالت جنوبی دارند و اگر جایی دیالوگی گفته شده که لهجه و گویش در آن بخوبی ادا نشده 
اتفاقی طبیعی است که صرفا به »نجلا« هم بازنمی گردد اما بدانید سهوی بوده و قصد و غرضی در آن نبوده است. حتی برای بازیگران غیرجنوبی 

هم مربی استخدام کردیم تا لهجه ها با کمترین ایراد ممکن ادا شود


